

بیان صحفی

ملاحة تفوز بعقد أعمال الهندسة والتوريد والبناء والتركيب والتشغيل لمشروع ربط الألياف الجديد من شركة نفط الشمال بقيمة تتجاوز 262 مليون ريال قطري

الدوحة، قطر – 27 أكتوبر 2024 – يسر شركة الملاحة القطرية ش.م.ق. ("ملاحة")، المزود الرائد للحلول البحرية واللوجستية، أن تعلن أن شركتها التابعة، شركة حالول للخدمات البحرية ذ.م.م.، قد فازت بعقد أعمال الهندسة والتوريد والبناء والتركيب والتشغيل لمشروع ربط الألياف الجديد مع شركة نفط الشمال. العقد الذي تتجاوز قيمته أكثر من 262 مليون ريال قطري سيساهم بشكل كبير في تعزيز قدرات الاتصال ونقل البيانات ضمن قطاع الطاقة في قطر.

بموجب شروط الاتفاقية، ستقوم شركة حالول للخدمات البحرية، الرائدة والموثوقة في خدمات الهندسة والتوريد والبناء والتركيب والتشغيل، بتمديد نظام كابلات ألياف جديدة من منطقة الكعبان إلى راس لفان ومنها إلى منطقة حقل الشاهين البحري. وسيتم تمديد الكابل الذي يبلغ طوله 140 كيلومترا باستخدام معدات متخصصة وجسور في قاع البحر.

وقد عبّر السيد فهد بن سعد القحطاني، الرئيس التنفيذي لمجموعة ملاحة، عن سعادته بهذا الإنجاز المهم، قائلاً: "يشرفنا أن يتم اختيارنا من قبل شركة نفط الشمال لهذا المشروع الحيوي الذي يتماشى مع أهدافنا الاستراتيجية في توسيع باقة خدماتنا والمساهمة في التنمية المستدامة لدولة قطر. من خلال تنفيذنا لنظام كابل الياف متطور، سندعم التحول الرقمي في قطاع الطاقة ونزيد من كفاءة العمليات."

سيتم دعم هذا المشروع من قبل فريق من المتخصصين الماهرين والخبراء الفنيين، مما يعزز التزام ملاحه بالتوظيف المحلي وتطوير المهارات في عدة مجالات.

-النهاية-

نبذة عن ملاحة

تأسست ملاحة في يوليو من العام 1957 كأول شركة مساهمة عامة مسجلة بقطر وتحمل السجل التجاري رقم (1). تمتلك ملاحة وتشغّل عدد كبير من أساطيل السفن البحرية المختلفة التي تتولى عمليات نقل قطاعي النفط والغاز، والمنتجات البترولية، والحاويات.

وتعمل ملاحة أيضا في مجال تقديم الخدمات اللوجستية، وخدمات الوكالات التجارية، وخدمات الشحن، وإدارة المستودعات. وتمتلك ملاحة حوض لبناء وصيانة السفن، ولديها استثمار ات كبيرة في المجال العقاري، واستثمار ات تسويقية مهمة لرؤوس الأموال وإدارة الموانئ.

إن الكيان القانوني للشركة والمدرج في بورصة قطر، هو "شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق" (QNNS).

للمزيد من المعلومات عن الشركة، الرجاء زيارة موقعنا على www.milaha.com

لمزيد من التفاصيل، الرجاء الاتصال على:

إدارة الاتصال المؤسسى:

هاتف: 4974 4494 9624 فاكس: 3244 4484 9624

البريد الإلكتروني: CorporateComms@milaha.com



Press Release

Milaha wins New Fiber Link Project EPCIC Contract from NOC Valued Over QAR 262 Million

Doha, Qatar – 27 October 2024 – Qatar Navigation Q.P.S.C. ("Milaha"), a leading maritime and logistics provider, is pleased to announce that its subsidiary, Halul Offshore Services Company W.L.L., has secured a substantial EPCIC (Engineering, Procurement, Construction, Installation, and Commissioning) contract award for the New Fiber Link Project with North Oil Company (NOC). Valued over QAR 262 million, the project will significantly enhance connectivity and data transmission capabilities within Qatar's energy sector.

Under the terms of the agreement, Halul Offshore Services, a trusted leader in EPCIC services, will undertake the construction of a new fiber cable system from Al Kabaan to Ras Laffan and the Al-Shaheen oil field. The 140-kilometer cable will be installed using specialised equipment and subsea bridges. After installation, the cable will be buried and protected before being integrated with existing platform assets.

Mr. Fahad bin Saad Al-Qahtani, Group CEO of Milaha, expressed his delight at this significant achievement, stating, "We are honored to have been selected by North Oil Company for this critical project. This contract aligns perfectly with our strategic objectives of expanding our services portfolio and contributing to Qatar's sustainable development. By delivering a state-of-the-art fiber optic cable system, we will support the digital transformation of the energy sector and enhance operational efficiency."

This project will be supported by a team of skilled professionals and technical experts, furthering Milaha's commitment to local employment and skills development in several fields.

- End-

About Milaha

Milaha was established in July 1957 as the first public shareholding company registered in Qatar, with Commercial Registration (No. 1). Milaha owns and operates a diverse fleet of vessels for the offshore oil and gas sector, and for the marine transportation of gas, petroleum products, and containers.

It is also involved in providing logistics services, agency services, freight, and warehouse management. Additionally, Milaha operates a shipyard and has significant real estate and capital market investments including port management.

The legal entity name listed on Qatar Stock Exchange is "Qatar Navigation Q.P.S.C" (QNNS).

For more information, please visit the company's website at www.milaha.com.

For further details, please contact:

Corporate Communications Department:

Tel: +974 4494 9624 Fax: +974 4483 3244 Email: CorporateComms@milaha.com